
PREADVIES AMENDEMENT JA/JA-STICKER

Aan de gemeenteraad
Van Het college van B&W

onderwerp Predadvies van het college bij de motie betreffende het onderwerp inzameling Gft.

datum 20 mei 2022

Aanleiding
Op 30 mei 2022 heeft de fractie van CDA een motie ingediend over de ophaalfrequentie van Gft.

Toelichting op de beantwoording
Het college geeft uw raad graag de volgende overwegingen mee:

In 2019 is het beleidsplan ‘Van Afval naar Grondstof’ vastgesteld. In 2023 voeren Uitgeest, 
Castricum en Heiloo een evaluatie uit over de eerste twee jaar inzameling volgens de maatregelen 
uit het beleidsplan ‘Van Afval naar Grondstof’. Dit evaluatiemoment markeert een belangrijk punt in 
de looptijd van het beleidsplan. In het beleidsplan is bepaald dat de evaluatie input voor sturing 
levert om verder richting het gestelde doel te bewegen: 30kg restafval per inwoner per jaar in 
2025.

Het vormt daarmee een natuurlijk moment voor de gemeenten om wijzigingen in de inzameling 
door te voeren. In het beleidsplan is het streven neergelegd van een mooi milieuresultaat en goede 
service tegen aanvaarbare kosten. Het succes van het goede afvalscheiden door onze inwoners 
en daarmee een verminderd aanbod van restafval leidt ertoe dat draaien aan de knop van rest ten 
faveure capaciteit op een andere stroom een mogelijke strategie wordt. Keuzes hangen met elkaar 
samen. Een integraal voorstel als een logisch vervolg op een integrale evaluatie is wat wij aan u 
voor willen leggen in 2023.

Begin maart van dit jaar is er een rapportage met u gedeeld met aandacht voor aanbiedgedrag, 
tonnages, Gft en incontinentiemateriaal in het jaar 2021. De laatste twee onderwerpen zijn mede 
ingegeven door de motie aangenomen op 1 november 2021. Voor de volledigheid treft u de 
rapportage bijgevoegd. 

Tevens geven wij u de onderstaande specifieke overwegingen mee ten aanzien van het huidige 
verzoek. Het verzoek in de motie geeft niet aan of het gaat om extra rondes naast de reguliere 
dienstverlening of het tijdelijk wijzigen van de frequenties van alle stromen. Daarom behandelen wij 
beide.

Extra rondes:
• Het inzetten van extra rondes in de zomer betekent tijdelijk extra capaciteit aantrekken. Dat 

is in de zomermaanden en met name in deze arbeidsmarkt ten behoeve van deze activiteit 
heel moeilijk. Ook in de eigen organisatie is de bezetting in de zomermaanden lager.



• De ervaring leert dat ingelaste rondes minder goed gebruikt worden als reguliere rondes, 
ook wanneer je veel inzet op communicatie pleegt om deze speciale dienstverlening 
bekend te maken.

• De kosten zijn aanzienlijk.

Tijdelijk gewijzigde dienstverlening:
• Het voor een korte periode omgooien van het inzamelschema is een grote wijziging. 

Inwoners moeten geïnformeerd worden dat de dienstverlening tijdelijk wijzigt. Het vraagt 
een flinke inzet op communicatie en dan nog ligt het in de lijn der verwachting dat niet 
iedereen wordt bereikt. 

• Het is moeilijk in te passen in de bedrijfsvoering, ook omdat de organisatie dezelfde 
capaciteit inzet in de overige UCH-gemeenten.

• Extra inzet op Gft ten koste van andere fracties betekent dat de service op die fractie naar 
beneden gaat. Voor PMD geldt dat het aanbiedpercentage ervan hoger ligt dan dat van Gft. 

• De kosten zijn aanzienlijk.

Bovenstaande overwegingen betekenen voor het college dat wij uw motie op dit moment ontraden. 
Het college onderschrijft dat de dienstverlening op Gft een belangrijk aandachtspunt is en wij  
incorporeren dit in de evaluatie en de daarop volgende voorstel in 2023. Daarin kunnen elementen 
van de hierboven geschetste oplossingsrichtingen voorkomen, maar juist dankzij het integrale 
karakter verwachten wij dat een oplossing dan zo vormgegeven kan worden dat de balans 
milieuresultaat, service en kosten optimaal is.


